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 05.7.24תשפ"ד.   קרחערב שבת                                          55-63גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

daflavi@lavi.co.il 

 

 

  שלום אשכנזי  – קרחב לפרשת  דבר תורה 

 פרשת קרח )על סמך דבריו של הרב עמיטל זצ"ל(   

 
העניו מכל אדם, ולטעון   -הסברים רבים ניתנו בעניין מחלוקתו של קרח: מה בדיוק הייתה טעותו, איך העז לצאת כנגד משה 

  שהוא מתנשא, וכדומה.

שמואל, ששקול    - "וקרח, שפיקח היה, מה ראה לשטות זו? עינו הטעתו: ראה שלשלת גדולה יוצאה ממנו   רש"י, כותב )ט"ז,ז(:

 כנגד משה ואהרן..." 

כל ההסברים שניתנו הם חלקיים, מכיוון שחסר בהם הסבר לדבר אחד: משה הבהיר לקרח ולעדתו כי אם יתברר שמשה הוא  

הצודק, ושה' בחר בו ובאהרן, כל עדת קרח תמות. כיצד זה ייתכן, שקרח ועדתו לא חזרו בהם למשמע איום זה? ההסברים  

דיין קשה להאמין שבעקבות סיבות אלו היו קרח ועדתו בטוחים  השונים יכולים להצדיק יצירת מחלוקת מלכתחילה, אך ע

 בעצמם עד כדי התעלמות מן האיום במותם. 

ההסבר לכך הוא פשוט: מחלוקת עלולה להביא את האדם לידי איבוד כל היגיון ושפיות, לכך שהוא יהיה בטוח בצדקתו עד  

ככל שהמחלוקת מתלהטת האדם נעשה משוכנע יותר בצדקתו שלו   כדי כך ששום נימוק ושום איום לא יזיזו אותו מעמדתו.

 ובטעותם של החולקים עליו. 

  המשנה באבות )פ"ה מי"ז( אומרת:

איזוהי מחלוקת שהיא   אין סופה להתקיים.  -"כל מחלוקת שהיא לשם שמים סופה להתקיים, ושאינה לשם שמים  

 זו מחלוקת קורח ועדתו"   -מחלוקת הלל ושמאי. ושאינה לשם שמים  -לשם שמים 

 

כאשר יש מחלוקת שאינה לשם שמים עלולים להגיע למחלוקת מתלהטת, שיוצרת יריבות עצומה ושנאה בין שתי הקבוצות  

עד כדי שכחת סיבת המחלוקת. וכעבור כמה שנים, כשחושבים על כך, מגלים שבעצם כל המחלוקת הייתה על דבר פעוט וחסר  

מחלוקת הלל ושמאי היא דוגמא למחלוקת אמיתית, שבה כל צד שומע את  חשיבות, ולא מבינים מדוע חלקו ורבו כל השנים.

 זוהי מחלוקת לשם שמים, שמחזיקה מעמד זמן רב.  חברו ואינו מאבד את שפיותו בגלל המחלוקת.

כאמור מחלוקת שנועדה  לברר את האמת שלא לשם ניגוח ולא לשם המחלוקת עצמה סופה להתקיים והיא מפרה את הדיון  

 ומוסיפה נופך לשני בעלי המחלוקת. 

  PIECE OF LANDולא עוד   LAND OF PEACEיהי רצון שנרגיל את עצמנו להיות 

 שארץ ישראל ומדינת ישראל יהיו  קרקע של שלום בינינו לבין אחינו והחושבים שונה מאיתנו ולא נהיה עוד  

 "פיסת קרקע " המלאה במחלוקות שלא לשם שמיים . 

 

 

 

 

 

דף השבוע
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 תמר שורק-מעט לעת 

 

,  כולנו "התרגלנו" למציאות נוראה זו מסוים תשעה חודשים עברו מאז נחטפו אחיותינו ואחינו לרצועת עזה. דומה שבמובן 

שלא היתה עולה בדמיון לפני כן. לאות הזדהות עם החטופים ומשפחותיהם ולהעלאת המודעות, הוצב מיצג בכיכר הכניסה  

לקיבוץ. השבוע נכחתי בשיחה על המיצגים השונים שהוקמו בארץ והועלתה השאלה האם ראוי להקים מיצג קבוע ומבוסס  

מירה ותקווה שמצב זה חייב להסתיים במהרה. נקווה שכל או שחשוב שהמיצג יהיה זמני ופשוט ככל האפשר מתוך א 

 חטופינו יוחזרו במהרה לביתם.

אחת התוצאות של חיינו המודרניים היא, ריבוי אשפה מסוגים שונים. לאחרונה אנו נתקלים בקושי מול המועצה   –אשפה 

בנושא פינוי הקרטונים. חוק שיעבור בקרוב, יחייב אותנו ככל הנראה לדאוג בעצמנו לפינוי הקרטונים של הענפים השונים  

הקרטונים של התושבים. אנחנו נמצאים בחודשים האחרונים בקשר    )כלבו, מלון, נגריה וכו'( והמועצה תמשיך לפנות רק את

מתמיד עם המועצה בנושא זה. עד שהדברים יסתדרו, אנו מבקשים מכל מי ששם קרטונים במיחזור, להכניס את הקרטונים  

 תקן.  אחד לשני או למעוך / לקפל / לפתוח אותם, כך שהנפח הכולל יקטן ולא נחזה בערמות שגולשות מחוץ למ

כפי שפורסם ב"מקומי" המועצה הגיעה להסדר עם חברת פינוי הפחים הכתומים, שהפחים יפונו אחת   –פחים כתומים 

לשבוע, כניסיון לחודש הקרוב. כדי להצדיק את המהלך, המועצה מבקשת מהתושבים, להקפיד להפריד אשפה ולזרוק את  

 האריזות המתאימות לפח הכתום.

 

לאור בקשתנו מהמועצה, לשיפוץ כולל של מגרש הכדורסל, תידחה העבודה לשנת התקציב הבאה והמגרש לא יצבע בשלב  

 זה.

 

לאחרונה, חלה הדרדרות במחויבותם של חלק מהחברים ובני הנוער, לתורנויות ולגיוסים במלון. אי   –תורנויות וגיוסים  

הגעה, הגעה באיחור,  נטישת המשמרת מוקדם וחוסר רצון למלא את המשימות גורמים לעומס על שאר הצוות ולפגיעה  

ים במהלך השבועות הקרובים. עד אז, אנו  בשירות הניתן לאורחים. הנהלת הקהילה והמלון החליטו לבחון פתרונות אפשרי

 מקווים שלא תהיינה יותר תקלות מעין אלה. 

 

 שבת שלום. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 מזל טוב

לנעה ולעמיעד אברבנאל 

 לנישואיכם!

 להדסה ולאיציק אברבנאל,

 למשה אברבנאל ולרינה וקסמן

 ולכל המשפחה.

בורא עולם בקניין השלם זה 

 הבניין.

 מזל טוב

 להדס ולשוקי שמבי

 ולכל השפחה

 לנישואי הבן

 בניה עב"ל חן.

 שיזכו להקים בית נאמן בישראל.
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 שבח ילון -אסיפה

 האסיפה הקודמת 

 התקבלו ההחלטות הבאות:  17.06.2024שהתקיימה ביום שני י"א סיון,   באסיפה

 אושר הסדר מעבר.  .1

 אושר הסדר מעבר שיכון.  .2

 אושר הסדר בריאות וסיעוד.  .3

 

 האסיפה הקרובה 

 . 20:30בשעה   08.07.2024הקרובה תתקיים אי"ה ביום שני ב' בתמוז,  האסיפה

 מאירה רומם. יו"ר:

 סדר היום

 החלטות קודמות.  .1

 הסדר פירות נכסים )קריאה שניה(.  .2

 הסדר בעלי צרכים מיוחדים )קריאה שניה(.  .3

 מהסדר מעבר שיכון )קריאה שניה(. 6מחיקת סעיף  .4

 הסבר מטעם הנשיאות בקשר להצבעה על שינוי אורחות החיים.  .5

 תיקון התקנון.  .6

 מועמדות של ספיר ונחמיה דיאמונד. .7

 הודעות.  .8

 שאילתות.  .9

 

 בסדר היום 5הסבר לסעיף 

 להסדר מעבר שיכון:  6להלן נוסח סעיף 

"במנין שנות הוותק שצברה המשפחה לעניין ההתחשבנות וקביעת גובה החוב, יוכרו ויתווספו גם שנות מועמדות שתברו  

 שנים בצבירה משותפת לשני בני הזוג".  4שנים לכל חבר או  2-בקיבוץ השיתופי אך לא יותר מ

 בעקבות בקשה למחיקת הסעיף שעלתה באסיפה הקודמת צוות ההיגוי מציע למחוק את הסעיף.

 7הסבר לסעיף 

מופיעים  הסבר עיקרי התיקון של התקנון וכן הטבלה המתארת את כל הסעיפים שמבוקש לתקן )כולל הסבר על כל סעיף(  

 באתר לביא. 
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   –מצוות אורחות חיים  

(  נביא לאישור בקריאה שנייה את שני ההסדרים האחרונים )זמינים באתר לביא  8/7באסיפה הקרובה )יום שני   .1

 - ובמזכירות( 

על מנת לוודא כי נוסח ההסדר מאוזן ואיננו רואה רק את נקודת המבט של    –הסדר 'בנים עם צרכים מיוחדים'  .א

יו"ר ארגון 'אהדה', לעבור על ההסדר המוצע ולהעיר הערותיה. חלק ניכר   –הקיבוץ, ביקשנו מעו"ד תמר שי 

ן שלדעתנו נשמר האיזון ראוי בין צרכי  מההערות הוטמעו בהסדר ולגבי מיעוטם רכנו הנוסח או שהצענו פשרה באופ

 הקיבוץ ואחריותו לבין המשפחה.  

 ההסדר מורכב יחסית אך חשוב  שכן הוא אחד מהביטויים לערבות ההדדית.   

הוא ארגון עזרה עצמית שהקימו הורים לבעלי מוגבלויות בתנועה הקיבוצית. מטרתנו    -)מתוך אתר הארגון(  אהדה

היא מיצוי זכויות והבטחת העתיד של ילדים ובוגרים בעלי צרכים מיוחדים בקיבוצים. הארגון פועל תחת המרכז 

 ת ליעוץ ושיקום של התנועה הקיבוצי

 3.4בעיקר בעניין הגדרת שנות הוותק, סעיף  – עסקנו ודשנו בו. נציג את השינויים המוצעים   –הסדר 'פירות נכסים'  .ב

 בהסדר.

 

בעקבות ההצעה לשינוי הגדרת הוותק בהסדר 'פירות נכסים' )מעבר מ'חברות' למועמדות'(    –הסדר 'מעבר נוהל שיכון'  .2

עלתה טענה חדשה/ישנה כי גם לעניין הסדר מעבר שיכון יש לשנות ההגדרה ולאמץ את הקריטריונים שנקבעו לפירות 

 בהסדר מעבר שיכון(.    4עיף ראו ס  –נכסים )משפיע על גובה ה"חוב" אותו תשלם המשפחה 

צוות ההיגוי סבור שסוגיה זו מהווה חלק מהדיון העתידי שיעסוק בהגדרת החוב ועל כן לא נכון לעסוק בה כעת במנותק  

 משאר הפרמטרים.

המאפשרים / מחייבים לשוב ולבחון    5,  4שהופך להיות מיותר, ולהסתפק באמור בסעיפים  6למחוק את סעיף   -מוצע 

 את הגדרת הוותק כחלק מהדיון בסוגיית החוב. 

 

במהלכה נערוך "שיחת סיכום" של התהליך ובסיומה נצביע   16/7נקיים בע"ה אסיפה נוספת ביום שלישי    -לו"ז להמשך  .3

 על העברת ההכרעה על מעבר למודל המתחדש, להצבעה בקלפי. 

 

 

 

 

 התעמלות במים 

 מהשבוע הקרוב נפתח מחדש את חוג ההתעמלות במים בהנחייתה המקצועית והנעימה של תמר עמירם.

 )הפעם יהיה קצת פחות קררר מבפעם הקודמת (. 

   . 19:00-19:45החוג יתקיים בימי שלישי בשעה 

 מתחילים השבוע.

 מוזמנות בשמחה להתעמל ולהתרענן .

 בברכה 

 briutlavi@gmail.comו. בריאות   –ס.  אריאלה 

 

 דסי ריינמן -מרפאת דיאטה

( אני לא אהיה 8.7.24ביום שני הקרוב )
המוזמנים יועברו בעז"ה לשבוע  -בקליניקה

 הבא.

 לבריאות, ובשורות טובות!
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 -תרבות

 מה היה לנו: 

ביום רביעי התכנסנו במלון )בעידודו ותמיכתו של משה גולד(, לשמוע את מירב גונן למפגש אישי ואופטימי בו סיפרה את  

סיפורה של בתה רומי המוחזקת בעזה. תודה רבה לכל מי שהגיע, התרגשנו מאוד לראות מגוון אוכלוסייה מישובי הגליל,  

נשמע בשורות טובות, ונראה בקרוב את כל האחים והאחיות שלנו, בבית   בעיננו זה חלק מהריפוי של המצב הנוכחי. ובעז"ה

  בריאים ושלמים.

כמו כן, בעזרת כוחות משותפים כיכר הכניסה של הקיבוץ מעט השתנתה. בעזרת רבים וטובים הוספנו לה פריטים שיזכירו  

לכולנו, שיש אחים ואחיות שעדיין לא שבו הביתה. תודה לסער גולד, לילדי גן כנרת, כרמל, גלבוע, תבור על צביעת האבנים,  

בעוניים עם מילים המחזקות אותנו, תודה לאופיר ל על העזרה, תודה לחנה  לוותיקים על הצביעה וכתיבה על חלוקי נחל צ

ה רָּ תוּנִים בַצָּ אֵל הַנְׂ רָּ ל בֵית יִשְׂ  ר.ע על עיצוב השלט, וליפעת על הארגון והעצוב הכללי. בתפילה לבורא יתברך: " אַחֵינוּ כָּ

ה, הַ  שָּ דִים בֵין בַיָּם וּבֵין בַיַבָּ עוֹמְׂ יָּה הָּ א  וּבַשִבְׂ תָּ שָּ ה הָּ אֻלָּ בוּד לִגְׂ ה וּמִשִעְׂ אוֹרָּ ה לְׂ ה וּמֵאֲפֵלָּ חָּ וָּ ה לִרְׂ רָּ יוֹצִיאֵם מִצָּ רַחֵם עֲלֵיהֶם וְׂ קוֹם יְׂ מָּ

מֵן".  נאֹמַר אָּ רִיב וְׂ מַן קָּ א וּבִזְׂ לָּ  בַעֲגָּ

  מה יהיה לנו:

, נפגש לאירוע פתיחת הקיץ ברחבת חד"א. בתוכנית: דוכני אוכל, פינות יצירה.  16:15ביום ראשון ר"ח תמוז ניפגש בשעה 

סיפורים ושחקן, להטוטן ובעיקר  -יתחיל מופע קסום של 'הקרקס של תום'. תום הוא ג'אגלר מקצועי, מספר 17:00בשעה 

בלי לוותר על מיומנות גבוהה ווירטואוזיות מרשימה ומביא אושר   אדם מיוחד. מגיש את עצמו לקהל באינטימיות כובשת,

צרוף לקהל צופיו ונראה שגם לעצמו. שילוב של להטוטי אש, שיווי משקל, הומור, אינטראקציה עם הקהל ושימוש קומי  

- יה תיאטרלית באביזרים מחיי היום יום, שישאיר את הצופים עם פה פעור ודמעות בעיניים. הקהל יהנה ממופע מצחיק וחוו

לאומית. כ ו ל ם מוזמנים. נשמח למתנדבים לאירוע  -קרקסית קסומה, המופע המשלב תיאטרון פיזי ולהטוטנות ברמה בין

 פתיחת הקיץ.

ביום רביעי יתקיים 'ערב גברים' בניצוחם של שקד ששון ואור מולאי. מוזמנים להירשם )עד יום א( בלינק שנשלח למקומי.  

  'אף גבר לא יעדר!'

 ובאופן כללי, מי שמעוניין להיות פעיל בתוכניות של הקיץ, מוזמן ביותר לפנות לחברי הועדה.

 ימים טובים על כולנו, ועדת תרבות 
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 ,לחברים שלום

 ',  הצלהגלגל  'מטעם ארגון    "ההתמודדות עם אתגרי המדי"  -מוזמנים למפגש מרתק וחשוב בנושא 

 )כיבוד מובטח( מועדון לחבר -  20:30  –יום שלישי 

לעליה בהתמכרות לסמרטפונים, לגלישה בתכנים מזיקים, ולעליה המדאיגה בבדידות וחרדה   הארגון הוקם בכדי לתת מענה

טה  בקרב נוער ובכלל. המטרה היא לעודד שימוש נכון, להעלות למודעות את סכנות המדיה ולהחזיר לנו את השלי

 במכשירים אלו. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


